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Spørgsmål 

Kan ministeren i forlængelse af samrådet om afgiften på engangsservice og bæreposer af 

plastik, jf. SAU alm. del – samrådsspørgsmål M og N, bekræfte, at der foreligger data, der 

viser, at f.eks. fastfoodkæder genererer mindre affald som følge af tredoblingen af afgif-

ten, og kan udvalget i givet fald få udleveret tallene? 

 

Svar 

Skatteministeriet er på nuværende tidspunkt endnu ikke i besiddelse af data for afgiftsbe-

talinger, der vedrører forbruget af bæreposer og engangsservice i 2020. Afgiften betales 

bagudrettet, hvorved afgiftsprovenuet indbetalt i januar vedrører forbruget i slutningen af 

2019, dvs. inden afgiftsforhøjelsen trådte i kraft.  

 

Dertil kommer, at der generelt ikke foreligger data for afgiftsbetalinger specifikt fra fast-

foodkæder mv. Dette skyldes, at afgiften typisk indbetales af grossister mv, som fastfood-

kæder mv køber deres engangsservice fra. 

 

Det vil i løbet af 2020 være muligt at følge udviklingen af det overordnede provenu fra 

bæreposer og engangsservice. 
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